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Αγαπητοί συνάδελφοι, 

Θα θέλαμε να σας ενημερώσουμε πως, κατόπιν πρόσκλησης του Προέδρου του ΚΑΠΕ, 

πραγματοποιήθηκε (26/3/2012) η πρώτη συνάντηση του νεοεκλεγέντος Δ.Σ του ΣΕΚΑΠΕ 

μαζί του.   

Ο Πρόεδρος μας επανέλαβε την πληροφορία πως η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου έχει 

λάβει θετική γνωμοδότηση από τον Νομικό Σύμβουλο του Κράτους για υπαγωγή μας στο 

άρθρο 31 του γνωστού πολυνομοσχεδίου και εκτιμά πως το αργότερο μέχρι τα τέλη Μαΐου, 

το Υπουργείο θα στείλει τη σχετική απόφαση. Με αυτά τα δεδομένα, πρότεινε ότι, κατά τη 

γνώμη του, ως εναλλακτική λύση για την αποφυγή της εφαρμογής του άρθρου 31 είναι η 

υπαγωγή του ΚΑΠΕ στο υπό διαμόρφωση νομοσχέδιο για την Έρευνα, που κατά τα 

φαινόμενα θα ψηφιστεί μετά τις εκλογές. Ανέφερε, όμως, ότι το νομοσχέδιο αυτό   

χρειάζεται ειδικές και μεταβατικές διατάξεις για να λειτουργήσει ευνοϊκά για το ΚΑΠΕ. 

Ζήτησε, μάλιστα, από το ΣΕΚΑΠΕ την υποβολή ανάλογων προτάσεων – μεταβατικών ή/και 

ειδικών διατάξεων προτείνοντας να ληφθεί υπόψη, ως βάση, το σχέδιο του Κανονισμού 

Λειτουργίας που είχε εκπονηθεί από τη Διοίκηση (υπενθυμίζουμε ότι το σχέδιο αυτό 

απορρίφθηκε από τη Γ.Σ. του ΣΕΚΑΠΕ).  Σημειώνεται, επίσης, ότι, επιθυμία υπαγωγής του 

ΚΑΠΕ στο παραπάνω υπό διαμόρφωση νομοσχέδιο με σχετικές προτάσεις έχουν ήδη 

υποβάλλει οι Διευθυντές του Κέντρου, στο πλαίσιο της δημόσιας διαβούλευσης.  Όλα τα 

παραπάνω τέθηκαν σε έντονα διλημματική μορφή για το μέλλον του ΚΑΠΕ. 

Στο διάστημα αυτό, το Δ.Σ του ΣΕΚΑΠΕ επιχείρησε μια προκαταρκτική έρευνα σχετικά με το 

θέμα, μέσω επαφών με υπάρχοντα ερευνητικά κέντρα (όπως το ΕΚΕΤΑ)  αλλά  και την 

μελέτη του υπό διαβούλευση νομοσχεδίου. Στο πλαίσιο αυτό, συγκεντρώθηκαν τα εξής 

δεδομένα: 

• Η ένταξη – παραμονή και εξέλιξη σε ερευνητικές βαθμίδες  γίνεται αποκλειστικά με 

κριτήρια ερευνητικής δραστηριότητας,  όπως ο διδακτορικός τίτλος και η συνάφεια 

του με το αντικείμενο της θέσης που καταλαμβάνει ο ερευνητής,  ο αριθμός και η 

ποιότητα επιστημονικών δημοσιεύσεων κ.λ.π. Τα κριτήρια μάλιστα είναι τέτοια που 

σε υπάρχοντα Ερευνητικά Κέντρα η κατοχή και μόνο διδακτορικού δεν οδηγεί σε 

ερευνητική βαθμίδα. Ενδεικτικά, αναφέρουμε ότι σύμφωνα με τις διατάξεις του 



νομοσχεδίου, στην περίπτωση μη προαγωγής από τη βαθμίδα Γ στη Β, ο ερευνητής 

αποχωρεί υποχρεωτικά με τη λήξη της τετραετούς σύμβασης ορισμένου χρόνου 

ενώ καταργείται και η κατηγορία προσωπικού Ε.Λ.Ε.  

• Η εφαρμογή του άρθρου 31 δεν συνδέεται με την υπαγωγή του οποιουδήποτε 

Κέντρου στο νόμο για την Έρευνα. Π.χ. στο ΕΚΕΤΑ το άρθρο 31 εφαρμόζεται σε όλες 

τις υπόλοιπες  -  πλην των ερευνητών - κατηγορίες προσωπικού (ειδικό τεχνικό και 

διοικητικό προσωπικό).  

• Το θεσμοθετημένο «μόνιμου χαρακτήρα» επιμίσθιο προβλέπεται μόνο για τους 

ερευνητές. Για τις υπόλοιπες κατηγορίες προσωπικού προβλέπεται  επίδομα 

«αποδοτικότητας»  που αποδίδεται μετά από απόφαση των υπεύθυνων έργου (η 

θέση καλύπτεται από ερευνητές) – εφόσον το επιτρέπουν τα οικονομικά των 

έργων. 

Με βάση τα παραπάνω δεδομένα, διατυπώνουμε τις εξής σκέψεις: 

• Ο υπό διαβούλευση Νόμος για την Έρευνα ως έχει μέχρι τώρα, δεν αφορά το 

σύνολο των εργαζομένων του ΚΑΠΕ, που έχει διαχρονικά διττό ρόλο (Έρευνα-Εθνικό 

Ενεργειακό Κέντρο) αλλά μόνον όσους ασχολούνται με την Εφαρμοσμένη  Έρευνα 

κι αυτό όχι απαραίτητα όλους διότι θα υπάρξουν κρίσεις για ένταξη σε βαθμίδες. 

• Ο σχεδιασμός για τον  μελλοντικό χαρακτήρα του ΚΑΠΕ δεν πρέπει σε καμία 

περίπτωση να γίνει βιαστικά και με διλημματικούς όρους. Είναι μια στρατηγική 

επιλογή που πρέπει να αξιολογηθεί σοβαρά ως προς τις μεσο-μακροπρόθεσμες 

συνέπειες της για τη βιωσιμότητα του Κέντρου, λαμβάνοντας πάντα υπόψη τις 

συνέπειες και την ανάγκη βελτίωσης σε όλες τις  κατηγορίες  εργαζομένων.  

• Παρόλα αυτά, η υπαγωγή του ΚΑΠΕ  στον Νόμο για την Έρευνα, με ευνοϊκές 

συνέπειες για το Κέντρο και το σύνολο των εργαζομένων, θα προϋπόθετε 

συγκεκριμένες προτάσεις από Διοίκηση-ΥΠΕΚΑ σχετικά με τις απαιτούμενες ειδικές 

– μεταβατικές διατάξεις και αποδοχή τους από τους εργαζόμενους. Λόγω, όμως, 

του μεγάλου εύρους αυτών των διατάξεων για το ΚΑΠΕ, θεωρούμε ότι υπάρχει 

σημαντική αβεβαιότητα ειδικά στην παρούσα συγκυρία.   

Το Δ.Σ του ΣΕΚΑΠΕ επιβεβαιώνει τις αποφάσεις των Γ.Σ. μας για τη συνέχιση της 

αυτοτελούς λειτουργίας του Κέντρου και της μη εφαρμογής του άρθρου 31 και θα 

συναντηθεί με την ηγεσία του ΥΠΕΚΑ, προκειμένου να διερευνήσει τις προθέσεις του 

Υπουργείου για το μέλλον του ΚΑΠΕ γενικότερα. 

Καταλήγοντας, σας καλούμε να προβληματιστείτε για τη διαμόρφωση προτάσεων 

σχετικά με τα ανωτέρω θέματα ενόψει και της Γ.Σ. που προγραμματίζεται να συγκληθεί 

μετά το Πάσχα. 

Για το Δ.Σ. 

Ο Πρόεδρος Ο Γενικός Γραμματέας 

  

  

Μάρκος Δαμασιώτης Διονύσης Παπαβασιλείου 

 

Σχετικά για Σχέδιο Νόμου «Έρευνα Τεχνολογική Ανάπτυξη και Καινοτομία» στη διεύθυνση: 

http://www.opengov.gr/ypepth/?p=1345 


